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Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 152)
8 maja 2018 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
posła Arkadiusza Czartoryskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o przetwa-
rzaniu danych dotyczących przelotu pasażera (druki nr 2461 i 2481).

W posiedzeniu udział wzięli: Renata Szczęch podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrz-
nych i Administracji wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wziął pracownicy Kancelarii Sejmu: Magda Jedynak i Anna Pilarska – z sekre-
tariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Jakub Bennewicz i Łukasz Grabarczyk – legislatorzy 
z Biura Legislacyjnego.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Witam państwa. Witam panią minister Renatę Szczęch wraz ze współpracownikami. 
Szanowni państwo, podczas drugiego czytania zostały zgłoszone trzy poprawki przez 
Klub Parlamentarny Platformy Obywatelskiej. Komisja  je teraz zaopiniuje. Czy pan 
przewodniczący Marek Wójcik przedstawi je jeszcze raz?

Poseł Marek Wójcik (PO):
Przedstawiałem te poprawki podczas mojego wystąpienia i chciałem podziękować, gdyż 
dostałem od pani minister odpowiedź z mównicy. Omawiałem je w zakresie dotyczącym 
mojej pierwszej poprawki, która dotyczy wyłączenia z ustawy przelotów wewnątrzu-
nijnych. Po posiedzeniu Komisji będę miał do pani minister jeszcze kilka pytań, gdyż 
powoływała się na jakieś ustalenia dotyczące wspólnego stanowiska rządu w zakresie 
stosowania art. 2 dyrektywy. Chciałbym je zobaczyć, jeśli to możliwe. Dziękuję bardzo.
Nie widzę potrzeby dalszego uzasadniania, dyskutowaliśmy na ten temat. Generalnie 

poprawka zmierza do ograniczenia stosowania ustawy tylko do lotów poza Unię Euro-
pejską. Wprost z dyrektywy wynika obowiązek nałożony na państwa członkowskie, aby 
wprowadzić przepisy dotyczące lotów pozaunijnych. W dyspozycji państw członkowskich 
pozostawiono możliwość wprowadzenia tego obowiązku, jeśli chodzi o loty wewnątrzu-
nijne. Chcielibyśmy, aby tę możliwość wyłączyć z ustawy. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję. Poprawka nr 1 Platformy Obywatelskiej. Kto z pań i panów posłów jest za jej 
pozytywnym zaopiniowaniem? (8) Kto jest przeciw? (12) Kto się wstrzymał? (0)
Poprawka nie zyskała akceptacji.
Poprawka nr 2 Klubu Platformy Obywatelskiej – w art. 4 w ust. 1 w pkt 6 nadaje się 

nowe brzmienie. Proszę bardzo.

Poseł Marek Wójcik (PO):
Panie przewodniczący, tę poprawkę należy rozpatrywać łącznie z poprawką trzecią, gdyż 
dotyczą tej samej sprawy. Osobom, które wczoraj nie były obecne na Komisji chciałbym 
przypomnieć,  że podczas  posiedzenia Komisji  przedstawiciele Kasy Krajowej  SKOK 
poinformowali nas o tym, że posiadacze rachunków w kasach oszczędnościowo-kredy-
towych nie będą objęci tą ustawą. Ustawa dotyczy wyłącznie posiadaczy rachunków ban-
kowych. W związku z tym uznali oni za stosowne zwrócenie nam na to uwagi i zapro-
ponowali taką poprawkę, abyśmy również rachunki w spółdzielczych kasach oszczędno-
ściowo-kredytowych objęli przepisami tej ustawy, aby dane klientów SKOK były zbierane 
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i przetwarzane przez służby. Wyszliśmy naprzeciw tej propozycji. Jest tak, jak mówili 
przedstawiciele SKOK. Pojęcia rachunku bankowego i rachunku w spółdzielczej kasie 
oszczędnościowo kredytowej nie są tożsame. Jeśli te poprawki nie przejdą, dane klientów 
SKOK nie będą zbierane w trybie przewidzianym przez tę ustawę.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję bardzo. Pani minister?

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji Renata 
Szczęch:

Dziękuję bardzo. Proszę Wysoką Komisję o odrzucenie tej poprawki. Nie mogę zgodzić 
się w pełni z tą argumentacją. Redakcja zaproponowanego brzmienia art. 4 ust. 1 pkt 6 
wyczerpuje w zupełności katalog wszystkich informacji i danych, które potrzebne będą 
do zbierania danych, o których mówi ustawa. Numer rachunku bankowego w tzw. SKOK 
nie jest nam do tego konieczny. Na podstawie przepisów, które są obecne: informacje 
o płatności gotówką, informacje znajdujące się na fakturze albo innym dowodzie płat-
ności wyczerpują katalog danych, które są nam potrzebne. Dziękuję serdecznie. Proszę 
o odrzucenie tej poprawki.

Przewodniczący poseł Arkadiusz Czartoryski (PiS):
Dziękuję. Kto z pań i panów posłów jest za pozytywnym zaopiniowaniem poprawek nr 
2 i 3? (8) Kto jest przeciw? (15) Kto się wstrzymał? (0)
Poprawki nie zyskały akceptacji.
Poseł sprawozdawca. Czy jest zgoda, aby pan przewodniczący Bartosz Józwiak kon-

tynuował swoją misję, jako sprawozdawca tej ustawy? Rozumiem, że jest zgoda.
Dziękuję bardzo. Zamykam posiedzenie Komisji. Przypominam, że o godzinie 20.00 

w tej sali będziemy pracowali nad ustawą o ochronie danych osobowych. Dziękuję.


